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RG.0002.11.2015    

 

P r o t o k ó ł   nr   XI/2015 

z sesji Rady Gminy Zbrosławice, 

odbytej w CUP w Zbrosławicach      

w dniu  16 września 2015 r. 

 

  W sesji udział wzięło 14 radnych (jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego 
protokołu) oraz 22 gości zaproszonych (jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 2 i 3 do 
niniejszego protokołu). 

  Czas rozpoczęcia sesji - godz. 16,00. 

 

Ad. 1. 

  Otwarcia obrad oraz przywitania radnych i zaproszonych gości dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
– Pan Jan Fels .  

 

Ad. 2. 

  Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność do przyjmowania 
uchwał.   

    W rozpoczęciu sesji uczestniczyło 13 radnych. Radna, Pani Karina Respondek uczestnictwo w sesji 
rozpoczęła przed omawianiem pkt 4. 

 

Ad. 3. 

  Wójt Gminy, Pan Wiesław Olszewski wniósł o wprowadzenie do porządku obrad następujących   
projektów uchwał:  

 autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Zbrosławice na lata 2015-2027 – XV, 

 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2015 – XIII, 

 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2015 – XIV, 

 w sprawie udzielenia Powiatowi Tarnogórskiemu pomocy finansowej na dofinansowanie 
zadania inwestycyjnego pod nazwą „Budowa kanalizacji deszczowej wraz z odtworzenie 
chodników w ciągu drogi 327 S Tarnowskie Góry – Kamieniec (ul. Tarnogórska w Kamieńcu) – 
XVI,   

 w sprawie zmiany uchwały Nr II/13/10 Rady Gminy Zbrosławice z dnia 3 grudnia 2010 r.                      
w sprawie ustalenia wzoru informacji oraz deklaracji składanych do organu podatkowego przez 
podatników z tytułu podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego – IX, 

 w sprawie określenia warunków i trybu składania informacji i deklaracji podatkowych za pomocą 
środków komunikacji elektronicznej – XI, 

 w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/288/12 Rady Gminy Zbrosławice z dnia 19 grudnia 2012 r. 
w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości – XII, 

 w sprawie realizacji przez Gminę Zbrosławice w partnerstwie z Powiatem Tarnogórskim 
projektu „Wszyscy razem” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Śląskiego na lata 2014-2020 Osi Priorytetowej IX Włączenie społeczne Działania (9.1.6 
Programy aktywnej integracji osób i grup zagrożonych wykluczeniem społecznym – projekty 
pozakonkursowe – X. 
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   Do powyższego wniosku nie wniesiono uwag. Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

  Przewodniczący Rady wniósł o wprowadzenie po punkcie 7. dodatkowego punktu „Prezentacja 
fundacji EkoRozwoju dot. projektu „Drogi dla Natury”. 

   Do powyższego wniosku nie wniesiono uwag. Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 4. 

  Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad uwzględniający powyższe wnioski:  

                    Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum do podejmowania uchwał. 

3. Rozpatrzenia wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

6. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji. 

7. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady. 

8. Prezentacja fundacji EkoRozwoju dot. projektu „Drogi dla Natury”. 

9. Sprawozdanie Wójta. 

10. „15 minut sołtysów” – informacje sołtysów. 

11. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) utworzenia odrębnych obwodów głosowania – I, 

b) zmiany uchwały Nr XXIV/304/12 Rady Gminy Zbrosławice z dnia 19 grudnia 2012 r.                       
w sprawie podziału Gminy Zbrosławice na okręgi wyborcze oraz ustalenia ich granic, 
numerów i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu – II, 

c) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2015-2027 
(autopoprawka) – XV, 

d) zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2015 – III, 

e) zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2015 – XIII, 

f) zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2015 – XIV, 

g) udzielenia Gminie Tworóg pomocy finansowej na dofinansowanie zadania bieżącego pod 
nazwą „Remont dróg gminnych ul. Tylna nr drogi 649 063S w miejscowości Połomia 
Gmina Tworóg” – IV, 

h) udzielenia Powiatowi Tarnogórskiemu pomocy finansowej na dofinansowanie akredytacji 
systemu teleinformatycznego TI „BAS” przeznaczonego do przetwarzania informacji                   
o klauzuli „poufne” – V,   

i) udzielenia Powiatowi Tarnogórskiemu pomocy finansowej na dofinansowanie zadania 
inwestycyjnego pod nazwą „Budowa kanalizacji deszczowej wraz z odtworzenie 
chodników w ciągu drogi 327 S Tarnowskie Góry – Kamieniec (ul. Tarnogórska                           
w Kamieńcu) – XVI,   

j) przekazania środków finansowych dla Policji – VI, 

k) udzielenia  dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Szałszy, Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Łubiu i Ochotniczej Straży Pożarnej w Świętoszowicach – VII,  

l) udzielenia  dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Zbrosławicach na zakup 
średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego – VIII, 
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m) zmiany uchwały Nr II/13/10 Rady Gminy Zbrosławice z dnia 3 grudnia 2010 r. w sprawie 
ustalenia wzoru informacji oraz deklaracji składanych do organu podatkowego przez 
podatników z tytułu podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego – IX, 

n) określenia warunków i trybu składania informacji i deklaracji podatkowych za pomocą 
środków komunikacji elektronicznej – XI, 

o) zmiany uchwały Nr XXIV/288/12 Rady Gminy Zbrosławice z dnia 19 grudnia 2012 r.                   
w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości – XII, 

p) realizacji przez Gminę Zbrosławice w partnerstwie z Powiatem Tarnogórskim projektu 
„Wszyscy razem” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Śląskiego na lata 2014-2020 Osi Priorytetowej IX Włączenie społeczne Działania (9.1.6 
Programy aktywnej integracji osób i grup zagrożonych wykluczeniem społecznym – 
projekty pozakonkursowe – X. 

12. Interpelacje i zapytania radnych. 

13. Realizacja postulatów i wniosków radnych. 

14. Wolne wnioski i zapytania. 

15. Zamknięcie sesji. 

  Uwag do przedstawionego porządku sesji nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania –  
porządek sesji został przyjęty jednogłośnie.  

  

Ad. 5. 

Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty przy 13 głosach „za” i 1 „wstrzymującym”.    

  

Ad. 6.  

Informację o pracy poszczególnych Komisji Rady Gminy przedstawili ich przewodniczący: 

 Pan Wiesław Topór poinformował, iż Komisja Rewizyjna odbyła 2 posiedzenia. Tematem 
pierwszego posiedzenia była „Ocena funkcjonowania obiektów sportowych na terenie Gminy 
Zbrosławice”, natomiast tematem drugiego „Ocena wykonania budżetu Gminy Zbrosławice za                 
I półrocze 2015 r.”. Komisja Rewizyjna w obu przypadkach przyjęła pozytywną ocenę.  

 Pani Józefa Boron poinformowała, iż Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju w okresie 
międzysesyjnym odbyła 3 posiedzenia. Tematem pierwszego posiedzenia była „Ochrona 
środowiska”. Komisja odbyła posiedzenie wyjazdowe na oczyszczalni ścieków w Przezchlebiu. Na 
kolejnym posiedzeniu omawiano analizę stanu nieruchomości stanowiących własność Gminy. 
Tematem trzeciego posiedzenia była „Ocena wykonania budżetu Gminy Zbrosławice za                 
I półrocze 2015 r. i realizacji inwestycji” oraz opiniowanie 15 projektów uchwał.   

 Pani Zofia Woźniak poinformowała, iż Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy 
Społecznej odbyła jedno posiedzenie w temacie: „Realizacja przez ośrodki zdrowia funkcjonujące 
na terenie Gminy Zbrosławice opieki zdrowotnej oraz profilaktyki zdrowotnej dla mieszkańców 
gminy”. Informacji w powyższym temacie udzieliły dr Barbara Pietrasińska i dr Danuta Flak.             
W posiedzeniu udział wzięli również dr Piotr Hawro i doc. Tomasz Urbanek, którzy przedstawili 
projekt programu dot. oceny stopnia zaawansowania przewlekłych chorób żył. Koszt realizacji w/w 
programu wyniesie 50 tys. zł i będzie sfinansowany ze środków budżetu gminy. Realizacja 
przewidziana jest na lata 2016 i 2017, program obejmuje przebadanie 1500 osób. Komisja 
zapoznała się również z realizacją programu profilaktycznego raka piersi przyjętego na lata 2013-
2016. 

 Pani Karina Respondek poinformowała, iż Komisja Rolnictwa odbyła jedno posiedzenie, jednakże 
nie we wcześniej zaplanowanym temacie „Ubezpieczenia rolnicze”, lecz w temacie oceny 
tegorocznych planów. Zmiana tematu była spowodowana nieobecnością na posiedzeniu 
przedstawicieli firm ubezpieczeniowych, do których wysłano zaproszenia. Po dokonaniu oceny 
tegorocznych plonów Komisja stwierdziła, iż tegoroczne plony są o 35% niższe od plonów w roku 
ubiegłym. 
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Zapytań ani uwag nie wniesiono.    

 

Ad. 7. 

 Przewodniczący i Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawili informację ze swojej działalności            
w okresie międzysesyjnym – stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

   Zapytań ani uwag nie wniesiono.   

  

Ad. 8. 

  Przewodniczący Rady udzielił głosu przedstawicielowi fundacji EkoRozwoju, Panu Grzegorzowi 
Racheniukowi, celem przedstawienia prowadzonego przez niego projektu „Drogi dla Natury”. Pan 
Racheniuk poinformował, iż w/w projekt jest projektem ogólnopolskim prowadzonym przez fundację 
EkoRozwoju z Wrocławia. Projekt jest finansowany ze środków Narodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej i funduszy unijnych. W województwie śląskim do programu 
wytypowane zostały 2 gminy: Zbrosławice i Pawonki. Realizacja programu będzie trwała do kwietnia 
przyszłego roku. Wybrane gminy mają stać się ośrodkiem modelowych realizacji. Projekt głównie jest 
skupiony na drzewach przydrożnych i przewiduje: 
- posadzenie 70 drzew, przy czym ma to być posadzenie należyte, 
- przeprowadzenie przez dendrologa 10 ekspertyz drzew bardzo cennych, czyli będących pomnikami 

przyrody lub mogącymi stać się pomnikami przyrody, 
- przeprowadzenie pielęgnacji 10 drzew, które mają na celu pokazanie właściwego sposobu  

pielęgnacji drzew, 
- przekazanie każdej szkole z terenu gminy pakietu edukacyjnego, 
- przeprowadzenie w wybranych szkołach zajęć z dziećmi w temacie drzew i ich mieszkańców, 
- przeprowadzenie dwudniowego szkolenia dot. zarządzania drzewami,  
- wyjazd studyjny jednej lub kilku osób do Niemiec w celu zobaczenia, jak w Niemczech zarządza się 

zielenią publiczną, 
- przeprowadzenie inwentaryzacji wszystkich dróg z drzewami i dróg bez drzew, której celem jest 

podjęcie decyzji o ewentualnej przebudowie lub uzupełnieniu istniejących alej. 

  Następnie wyłoniła się dyskusja, w której głos zabrali: 

 Przewodniczący Rady stwierdził, iż myśli, że oprócz prawidłowego sadzenia, palikowania                      
i oznakowania drzew będzie się także o nie dbało, gdyż bez podlewania drzewka uschną, co widać 
w przypadku drzew przy autostradzie, gdzie większość jest uschniętych. Następnie stwierdził, iż 
program na pewno przewiduje również nasadzanie drzew owocowych, a nie tylko liściastych. 
Będąc w Niemczech widział piękne aleje grusz, czy śliw. 

  Pan Racheniuk stwierdził, iż na Górze Św. Anny został zrealizowany projekt odbudowy alei 
czereśniowych. Istniejące drzewa przebadano oraz w niektórych miejscach posadzono nowe i na 
tym sprawa się zakończyła. Natomiast w Niemczech posadzone drzewa co 3 lata przez 60 lat są 
formowane, by wyrosły na drzewa o wysokich pniach, których korony są wysoko, by nie 
przeszkadzały pojazdom i by mogły pod nimi zostać zamontowane lampy uliczne.   

 Radny, Pan Joachim Pieczka zapytał, czy program ten dot. również nasadzeń przy autostradach,   
a pyta w związku z tym, że od 3 lat stara się wyegzekwować od GDDKiA dokonania uzupełnienia  
nasadzeń w miejscach uschniętych drzew wzdłuż pasa autostrady w Czekanowie. Następnie 
zwrócił się z prośbą o pomoc w określeniu prawidłowości nasadzenia drzew, gdyż GDDKiA 
twierdzi, iż wszystko jest w porządku. 

  Pan Racheniuk stwierdził, iż przy autostradzie też może powstać aleja, z tym, że będzie ona 
oddzielona od siebie o kilkuset metrów. Następnie umówił się z radnym, Panem Pieczką, iż będą                  
w kontakcie. 

 Radny, Pan Klaudiusz Aplik poinformował, iż przy drodze Przezchlebie-Pyskowice, ale już na 
terenie Gliwic stoi 10 uschniętych wierzb i wiele usychających klonów, które stwarzają wielkie 
niebezpieczeństwo. 

 Radny, Pan Alojzy Szyguła zapytał co zrobić ze starymi drzewami przy drodze do Ziemięcic, które 
w okresie kiedy mają liście zasłaniają latarnie? 
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  Pan Racheniuk stwierdził, iż gdyby drzewa były od początku formowane, tak, jak to się robi na  
zachodzie, wtenczas latarnie byłyby widoczne, ponadto w Niemczech latarnie są o wiele niższe od 
naszych. Poobcinanie konarów nie jest wyjściem, gdyż spowoduje to, że po kilku latach drzewa 
uschną. 

 Wiceprzewodnicząca Rady, Pani Zofia Woźniak zapytała o koszt realizacji przedstawionego 
programu. 

  Pan Racheniuk odpowiedział, iż koszt wynosi 50 tys. zł, przy czym Gmina ponosi wkład własny              
w wys. 5%. 

 Radny, Pan Rafał Kubik zawnioskował, aby o terminie przeprowadzenia inwentaryzacji drzew był 
informowany sołtys lub radny z danego terenu. 

  Ustalono, iż Pan Racheniuk prześle sporządzoną inwentaryzację do biura Rady Gminy, która                 
z kolei zostanie przekazana wszystkim radnym, a ewentualne uwagi będą omawiane na spotkaniu 
podsumowującym realizację programu „Drogi dla Natury”.     

 

Ad. 9. 

  Pisemna informacja z działalności Wójta Gminy za okres od 30 lipca 2015 r. do 16 września 2015 r. – 
stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

  Ponadto Wójt poinformował, iż :     

 dwukrotnie brał udział w posiedzeniach zarządu LGD, 

 spotkał się z prezesem Banku Spółdzielczego, 

 spotkał się z przedsiębiorcami zainteresowanymi eksploatacją hałdy, 

 spotkał się z właścicielem Biura Prawnego „Lexus” w sprawie bezpłatnych porad prawnych dla 
mieszkańców gminy Zbrosławice, 

 odbył spotkanie z przedstawicielami firmy Armada w sprawie zjazdu na drogę krajową, 

 uczestniczył w zawodach wędkarskich w ramach Wieloboju Sołectw, 

 podpisał akt notarialny dot. ulicy Poprzecznej w Ptakowicach, która przeszła na własność Gminy, 

 uczestniczył w festynie w Zbrosławicach, 

 brał udział w Biegu Rolnika o Złote Gumiaki, 

 podpisał 3 akty notarialne dot. sprzedaży starej szkoły w Wieszowie, 

 uczestniczył w zebraniach wiejskich w Księżym Lesie, Boniowicach, Ptakowicach i Karchowicach, 

 odbył spotkanie z Wicestarostą, o którym mówił na posiedzeniu komisji budżetowej. 

  Z uwagi na urlop Wójta, kolejne podejmowane działania przedstawiła Pani Z-ca Wójta, która 
poinformowała, iż: 

 od 1 sierpnia Wydział Gospodarki Nieruchomościami i Ochrony Środowiska, Wydział Spraw 
Obywatelskich oraz USC zostały przeniesione do budynku w Kamieńcu, 

 brała udział w poświęceniu gminnej świetlicy w Laryszowie, 

 wspólnie z Panem Wójtem odbyli spotkanie z mieszkańcem DPS w Miedarach, który na 
olimpiadzie w Los Angeles zdobył 3 medale, 

 brała udział w dożynkach w Przezchlebiu, 

 brała udział w zebraniach wiejskich, 

 odbyła się kolejna dyscyplina w ramach Wieloboju Sołectw – siatkówka plażowa kobiet (I miejsce 
Zbrosławice, kolejne Wieszowa i Ziemięcice), 

 brała udział w Leśnych Warsztatach. Dopowiedziała, iż informacja o tym spotkaniu została 
przekazana do wszystkich mieszkańców przez sołtysów, sołtysi również zaproszenie otrzymali. 
Pomimo tego frekwencja była bardzo mała. W związku z powyższym w poniedziałek radni 
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otrzymali do wypełnienia ankiety z prośbą o ich oddanie w dniu dzisiejszym. Taką samą ankietę               
z prośbą o wypełnienie otrzymają również sołtysi. 

 brała udział w spotkaniu organizacyjnym w temacie ćwiczeń wojewódzkiego pogotowia 
ratunkowego. 

Zapytań ani uwag nie wniesiono.   

   

Ad. 10. 

 Sołtys Ziemięcic, Pan Alojzy Szyguła poinformował o aplikowaniu przez ostatnie 2 tygodnie                      
w ogromnych ilości odpadów komunalnych na polach w Ziemięcicach. Wydzielający się fetor jest 
bardzo nieprzyjemny, co odczuwają wszyscy mieszkańcy. Natomiast w szkole wiele dzieci                         
i niektórzy nauczyciele na skutek wdychania wydzielającego się odoru dostało wymiotów                
i biegunki.  

  Naczelnik, Pani Beata Dzielicka poinformowała, iż każdorazowo występuje się do Inspektoratu 
Ochrony Środowiska, który jest władny do pobierania próbek osadów ściekowych i gleby. 
Zarządzenia pokontrolne wydawane przez Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska, jak 
doświadczenie wykazało w gminie Zbrosławice, też nie są respektowane przez rolników i mimo 
zakazu aplikacji na określonym gruncie w dalszym ciągu osady są tam rozprowadzane. Dlatego 
też, może właściwy organ powinien zastosować karę pieniężną.  

  Wiceprzewodnicząca Rady Gminy, Pani Zofia Woźniak stwierdziła, iż z odpadami komunalnymi 
tak lekceważą gminę Zbrosławice, jak zlekceważyli z barszczem Sosnowskiego. Gmina 
Zbrosławice widząc wielki problem z tą rośliną zareagowała poprzez podjęcie stosownej uchwały, 
która jednak została unieważniona, a teraz cala Polska mówi o szkodliwości tej rośliny.  

    

Ad 11. 

  Przewodniczący Rady przedstawił do podjęcia następujące projekty uchwał: 

a) w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania. 

        Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy, Pani Katarzyna Zyga. 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała, iż  
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie (12 „za”, 0 „przeciw”,                                       
1 „wstrzymujący się”).     

  Zapytań ani uwag nie wniesiono. Następnie przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło                 
14 radnych. Uchwała o Nr XI/114/2015 w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania 
została podjęta przy 14 głosach „za” – stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

     

b) w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/304/12 Rady Gminy Zbrosławice z dnia 19 grudnia 2012 r.                 
w sprawie podziału Gminy Zbrosławice na okręgi wyborcze oraz ustalenia ich granic, numerów                   
i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. 

        Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy, Pani Katarzyna Zyga. 

   Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała, iż  
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 „za”).     

  Zapytań ani uwag nie wniesiono. Następnie przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło                 
14 radnych. Uchwała o Nr XI/115/2015 w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/304/12 Rady Gminy 
Zbrosławice z dnia 19 grudnia 2012 r. w sprawie podziału Gminy Zbrosławice na okręgi wyborcze 
oraz ustalenia ich granic, numerów i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu  została podjęta 
przy 14 głosach „za” – stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

c) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2015-2027 
(autopoprawka). 
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       Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy, Pani Marzena Żołędziewska-
Błaszczyk. 

  Pan Wójt, w związku tym, że zgodnie ze Statutem Gminy Zbrosławice projekty uchwał powinny 
być opiniowane przez odpowiednią komisję Rady Gminy, zwrócił się z propozycją ogłoszenia 
przerwy w obradach i zwołania posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, celem 
zaopiniowania wcześniej sygnalizowanego projektu uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi 
Tarnogórskiemu pomocy finansowej na dofinansowanie zadania inwestycyjnego pod nazwą 
„Budowa kanalizacji deszczowej wraz z odtworzeniem chodników w ciągu drogi 3275 S 
Tarnowskie Góry – Kamieniec (ul.Tarnogórska w Kamieńcu”) oraz autopoprawki do projektu 
uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2015-2027, która wynikła                  
w związku z wprowadzeniem projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej. 

  Przewodniczący Rady ogłosił 15–minutową przerwę. 

  Po wznowieniu obrad przystąpiono do dalszego procesu podjęcia uchwały w sprawie zmian do 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2015-2027. 

       Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała, iż 
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie (13 „za”, 1 „przeciw”                                    
i 0 „wstrzymujących się”).    

       Zapytań ani uwag nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XI/116/2015 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2015-2027 została podjęta przy 13 głosach „za”,                    
1 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” – stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

 

d) w sprawie zmiany w budżecie Gminy Zbrosławice na  rok 2015. 

      Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy, Pani Marzena Żołędziewska-
Błaszczyk. 

       Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała, iż 
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (12 „za”).    

       Zapytań ani uwag nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XI/117/2015 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na 
rok 2015 została przy 14 głosach „za” – stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

 

e) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2015. 

       Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy, Pani Marzena Żołędziewska-
Błaszczyk. 

       Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała, iż 
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (12 „za”). 

       Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XI/118/2015 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na 
rok 2015 została podjęta przy 14  głosach „za” – stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  

 

f) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2015. 

       Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy, Pani Marzena Żołędziewska-
Błaszczyk. 

      Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała, iż 
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (12 „za”). 

      Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XI/119/2015 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na 
rok 2015 została podjęta przy 14  głosach „za” – stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
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g) w sprawie udzielenia Gminie Tworóg pomocy finansowej na dofinansowanie zadania bieżącego 
pod nazwą „Remont dróg gminnych ul. Tylna nr drogi 649 063S w miejscowości Połomia Gmina 
Tworóg”.   

       Projekt w/w uchwały przedstawił i omówił Naczelnik Wydziału GK, Pan Jakub Kukliński. 

       Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała, iż 
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 „za”). 

      Radna, Pani Krystyna Graca stwierdziła, iż jest za przyznaniem dofinansowania oraz, że widzi, iż 
są programy, z których można pozyskać dofinansowanie na remonty i budowę dróg, a następnie 
zapytała, czy Gmina Zbrosławice może skorzystać z takiego programu lub już korzysta? 

       W odpowiedzi Naczelnik, Pan Kukliński stwierdził, iż w tym roku z powyższego programu 
pozyskano dofinansowanie na budowę II i III etapu ulicy Świerkowej w Szałszy. 

       Więcej zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 
14 radnych. Uchwała o Nr XI/120/2015 w sprawie udzielenia Gminie Tworóg pomocy finansowej na 
dofinansowanie zadania bieżącego pod nazwą „Remont dróg gminnych ul. Tylna nr drogi 649 063S 
w miejscowości Połomia Gmina Tworóg” została podjęta przy 14  głosach „za” – stanowi załącznik 
nr 12 do niniejszego protokołu.  

 

h) w sprawie udzielenia Powiatowi Tarnogórskiemu pomocy finansowej na dofinansowanie 
akredytacji systemu teleinformatycznego TI „BAS” przeznaczonego do przetwarzania informacji     
o klauzuli „poufne”.   

       Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy, Pani Katarzyna Zyga. 

       Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała, iż 
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie (12 „za”, 0 „przeciw”                             
i 1 „wstrzymujący się”). 

       Radna, Pani Krystyna Graca zapytała, czy gminy zawsze dofinansowują takie akredytacje, albo                   
w tej chwili jest to sytuacja szczególna, w związku z programem naprawczym Powiatu? 

      Pani Sekretarz odpowiedziała, iż nie wie, bo jeśli akredytacje przeprowadza się co 10 lat, to nie 
wie jak to było wtenczas robione. 

       Więcej zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 
14 radnych. Uchwała o Nr XI/121/2015 w sprawie udzielenia Powiatowi Tarnogórskiemu pomocy 
finansowej na dofinansowanie akredytacji systemu teleinformatycznego TI „BAS” przeznaczonego 
do przetwarzania informacji o klauzuli „poufne”  została podjęta przy 14  głosach „za” – stanowi 
załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  

 

i) w sprawie udzielenia Powiatowi Tarnogórskiemu pomocy finansowej na dofinansowanie zadania 
inwestycyjnego pod nazwą „Budowa kanalizacji deszczowej wraz z odtworzeniem chodników                    
w ciągu drogi 3275 S Tarnowskie Góry – Kamieniec (ul.Tarnogórska w Kamieńcu)”.   

      Projekt w/w uchwały przedstawił i omówił Naczelnik Wydziału GK, Pan Jakub Kukliński. 

      Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała, iż 
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie (13 „za”, 1 „przeciw”                             
i 0 „wstrzymujących się”). 

      Radny, Pan Marek Minkus stwierdził, iż z uchwały wynika, że zadanie będzie zrealizowane                     
w roku 2016. 

      Naczelnik, Pan Kukliński wyjaśnił, iż zadanie będzie zrealizowane w przyszłym roku pod 
warunkiem uzyskania przez Powiat dofinansowanie na to zadanie, przy czym najpierw Powiat musi 
wystąpić z wnioskiem o dofinansowanie, o którym już wcześniej mówił Pan Wójt. 

       Więcej zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 
14 radnych. Uchwała o Nr XI/122/2015 w sprawie udzielenia Powiatowi Tarnogórskiemu pomocy 
finansowej na dofinansowanie zadania inwestycyjnego pod nazwą „Budowa kanalizacji deszczowej 
wraz z odtworzeniem chodników w ciągu drogi 3275 S Tarnowskie Góry – Kamieniec                          
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(ul. Tarnogórska w Kamieńcu”) została podjęta przy 13  głosach „za”, 1 „przeciw”                                    
i 0 „wstrzymujących się”  – stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  

 

j) w sprawie przekazania środków finansowych dla Policji. 

      Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy, Pani Katarzyna Zyga. 

      Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała, iż 
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 „za”). 

      Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XI/123/2015 w sprawie przekazania środków finansowych dla 
Policji została podjęta przy 14 głosach „za” – stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  

 

k) w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Szałszy, Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Łubie i Ochotniczej Straży Pożarnej w Świętoszowicach.   

       Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy, Pani Katarzyna Zyga. 

       Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała, iż 
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 „za”). 

      Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XI/124/2015 w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Szałszy, Ochotniczej Straży Pożarnej w Łubie i Ochotniczej Straży Pożarnej                  
w Świętoszowicach została podjęta przy 14 głosach „za” – stanowi załącznik nr 16 do niniejszego 
protokołu.  

 

l) w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Zbrosławicach na zakup 
średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego.   

       Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy, Pani Katarzyna Zyga. 

       Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała, iż 
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 „za”). 

       Prezes OSP Zbrosławice, Pan Krzysztof Krawczyk podziękował Komisji Budżetu, Gospodarki                  
i Rozwoju za przychylne ustosunkowanie się do prośby jednostki OSP Zbrosławice, a następnie 
zwrócił się do Rady Gminy o przyjęcie powyższej uchwały, by możliwy był zakup samochodu, który 
w razie potrzeby będzie służył wszystkim potrzebującym. 

       Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XI/125/2015 w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Zbrosławicach na zakup średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego została 
podjęta przy 14 głosach „za” – stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  

 

m) w sprawie zmiany uchwały Nr II/13/10 Rady Gminy Zbrosławice z dnia 3 grudnia 2010 r. w sprawie 
ustalenia wzoru informacji oraz deklaracji składanych do organu podatkowego przez podatników              
z tytułu podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego. 

  Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Naczelnik, Pani Joanna Szymańska. 

       Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała, iż 
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 „za”). 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XI/126/2015 w sprawie zmiany uchwały Nr II/13/10 Rady Gminy 
Zbrosławice z dnia 3 grudnia 2010 r. w sprawie ustalenia wzoru informacji oraz deklaracji 
składanych do organu podatkowego przez podatników z tytułu podatku od nieruchomości, rolnego     
i leśnego została podjęta przy 14 głosach „za” – stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 
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n) w sprawie określenia warunków i trybu składania informacji i deklaracji podatkowych za pomocą 
środków komunikacji elektroniczne. 

 Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Naczelnik, Pani Joanna Szymańska. 

      Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała, iż    
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 „za”). 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XI/127/2015 w sprawie określenia warunków i trybu składania 
informacji i deklaracji podatkowych za pomocą środków komunikacji elektronicznej została podjęta 
przy 14 głosach „za” – stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  

 

o) w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/288/12 Rady Gminy Zbrosławice z dnia 19 grudnia 2012 r.                   
w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości. 

  Projekt w/w uchwały przedstawił i omówił Naczelnik, Pan Jakub Kukliński. 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała, iż    
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 „za”). 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XI/128/2015 w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/288/12 Rady 
Gminy Zbrosławice z dnia 19 grudnia 2012 r. w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 
została podjęta przy 14 głosach „za” – stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  

 

p) w sprawie realizacji przez Gminę Zbrosławice w partnerstwie z Powiatem Tarnogórskim projektu 
„Wszyscy razem” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na 
lata 2014-2020 Osi Priorytetowej IX Włączenie społeczne Działania (9.1.6 Programy aktywnej 
integracji osób i grup zagrożonych wykluczeniem społecznym – projekty pozakonkursowe.   

  Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Kierownik GOPS, Pani Urszula Furtak.   

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała, iż    
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 „za”). 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XI/129/2015 w sprawie realizacji przez Gminę Zbrosławice               
w partnerstwie z Powiatem Tarnogórskim projektu „Wszyscy razem” w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2014-2020 Osi Priorytetowej IX 
Włączenie społeczne Działania (9.1.6 Programy aktywnej integracji osób i grup zagrożonych 
wykluczeniem społecznym – projekty pozakonkursowe została podjęta przy 14 głosach „za” – 
stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 12.    

Nie stwierdzono wniesienia interpelacji ani zapytań radnych.   

  

Ad. 13. 

Nie stwierdzono wniesienia postulatów i wniosków radnych.   

 

Ad. 14. 

  W wolnych wnioskach głos zabrali: 

 Radna, Pani Karina Respondek zapytała, czy Minister Środowiska ustosunkował się już do pisma 
Wójta Gminy Zbrosławice, jakie wystosował na wniosek Komisji Rolnictwa w sprawie zajęcia 
stanowiska nt. unieważnienia przez Wojewodę Śląskiego uchwały Rady Gminy Zbrosławice          
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w sprawie zwalczania rośliny z gatunku barszcz Sosnowskiego, na co Naczelnik, Pani Dzielicka 
odpowiedziała, iż nie. 

 Radny, Pan Marek Minkus zwrócił się do Wójta o dofinansowanie organizowanej przez Komisję 
Rolnictwa Karczmy Piwnej dla rolników. 

  Pan Wójt zaproponował radnemu spotkanie w tej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Pan Wiesław Topór poinformował, iż na posiedzeniu Komisji 
Rewizyjnej w dniu 9 września br. Członek komisji, Pani Krystyna Graca wystąpiła z wnioskiem, aby 
na sesji Rady Gminy poddać pod imienne głosowanie sprawę publikacji w Biuletynie Informacji 
Publicznej Urzędu Gminy protokołów Komisji Rewizyjnej, by były one publikowane, tak jak to jest     
w przypadku protokołów innych komisji. W związku z powyższym zwrócił się do Przewodniczącego 
Rady Gminy o przyjęcie w/w wniosku, ewentualną dyskusję i ewentualne głosowanie. 

  Przewodniczący Rady zwrócił się do radnej, Pani Krystyny Graca o podanie powodu, dla którego 
głosowanie nad podanym wnioskiem ma być imienne, gdyż jak stwierdził, można przecież 
głosować w normalnym trybie?  

  Radna, Pani Krystyna Graca odpowiedziała, iż jeżeli nie ma przeszkód, to można przeprowadzić 
głosowanie w trybie normalnym. Dodała, iż nie wie, czy w Statucie jest w ogóle zapis o głosowaniu 
imiennym. 

   Przewodniczący Rady stwierdził, iż w ustawie jest zapis o formie głosowania, a ustawa 
przewyższa statut. Następnie zwrócił się do radcy prawnego z zapytaniem, czy w takich 
przypadkach jest dopuszczalne głosowanie imienne, czy wystarczy zwykłe głosowanie? 

   Radca prawny, Pan Tomasz Sencio stwierdził, iż głosowanie imienne w takiej sprawie byłoby 
przesadzone. 

  Pan Wójt stwierdził, iż protokół komisji rady gminy jest jawny i podlega udostępnieniu, jednakże 
brak jest podstaw, by twierdzić, że istnieje obowiązek udostępnienia tego protokołu w BIP. 
Obowiązek ten nie wynika bowiem, ani z ustawy o samorządzie gminnym, ani też z ustawy                       
o dostępie do informacji publicznej, a Statut Gminy mówi o tym, że dokumenty z zakresu rady 
gminy udostępniane są w dniach i godzinach pracy urzędu. Następnie Pan Wójt odczytał przepisy 
dot. sposobu głosowania. 

  Wiceprzewodnicząca Rady, Pani Zofia Woźniak stwierdziła, iż nie wie, czy ma sens głosowanie 
nad wnioskiem, wystarczy, że protokoły będą zamieszczane na BIP. 

  Pan Wójt stwierdził, iż jest jedno zastrzeżenie, dlatego że komisja rewizyjna zajmuje się różnymi 
sprawami, m.in. skargami i w tym momencie wchodzi się w zakres informacji o ochronie danych 
osobowych. Następnie zaproponował, aby do tematu powrócić po otrzymaniu materiałów od pani, 
która będzie pełniła rolę administratora bezpieczeństwa informacji, z którą dzisiaj odbyło się 
spotkanie.   

  Przewodniczący Rady zapytał, czy w związku z tym, może zawnioskować do radnej, Pani 
Krystyny Graca, aby głosowanie nad jej wnioskiem przełożyć na kolejna sesję? 

  Radna, Pani Krystyna Graca stwierdziła, iż nie widzi problemu, gdyż każda gmina publikuje 
protokoły każdej komisji, m.in. komisji rewizyjnej, a wiadomo przecież, że jeśli są informacje 
poufne, wtedy się je tuszuje. Więc nie jest to nic nowego, lecz jest to coś, co każda gmina 
praktykuje, a nie gmina Zbrosławice. 

  Przewodniczący Rady stwierdził, iż temat ten poruszany był już w poprzedniej kadencji i wtedy 
uznano, że protokoły pozostałych 3 komisji będą publikowane w BIP, natomiast komisji rewizyjnej 
nie, przy czym każdy, komu protokół komisji rewizyjnej byłby potrzebny, na wniosek go otrzyma. 

  Pan Wójt stwierdził, iż byłby ostrożny mówiąc, że „każda gmina”, gdyż przeglądając BIP wielu 
gmin zauważył, że publikowane są w nich protokoły wszystkich pozostałych komisji, lecz nie każda 
gmina miała publikowane protokoły komisji rewizyjnej.   

  Przewodniczący Rady zaproponował przełożenie głosowania nad wnioskiem na kolejną sesję, po 
uzyskaniu dodatkowych wyjaśnień, a tym, którym protokół jest potrzebny doradził złożenie 
stosownego wniosku. 

  Radna, Pani Krystyna Graca zgodziła się z powyższą propozycją. 
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 Radny, Pan Rafał Kubik zwrócił się do Policji z apelem, o kontrole w  Laryszowie, w związku                     
z częstym przekraczaniem prędkości przez pojazdy oraz ruchu ciężkich samochodów. 

 Radny, Pan Alojzy Szyguła poruszył następujące sprawy: 

 zwrócił się do Policji z apelem o przeprowadzanie częstszych objazdów w godzinach 
wieczornych w okolicy placu zabaw, boiska i sklepu nocnego,  

 złożył podziękowanie, zwłaszcza pracownikom Wydziału Gospodarki Komunalnej za wykonanie 
kolejnego etapu chodnika przy ul. Szkolnej i Kościelnej oraz pracownikom ZGKiM za wykonanie 
kanalizacji deszczowej, 

 stwierdził, iż mieszkańcy Ziemięcic są zadowoleni z powstającego utwardzonego pobocza do 
Ziemięcic, jednakże do jego wykonanie mają pewne zastrzeżenia, takie jak: zawężenie drogi, 
brak krawężnika od strony drogi oraz załamanie się utwardzonego pobocza.  

  Przewodniczący Rady zapytał, czy Gmina, jako organ współfinansujący budowę pobocza, 
będzie mogła uczestniczyć w odbiorze tego zadania i składać swoje uwagi? 

  Naczelnik, Pan J.Kulliński odpowiedział, iż tak. 

  Radny, Pan Marek Minkus stwierdził, iż prace przy poboczu powinny być wstrzymane, gdyż 
kto to widział, aby zwężać ulice i gdy dojdzie do załamania pobocza, to jego będzie się winiło, 
że wjechał kombajnem. 

 Pan Wójt serdecznie zaprosił do udziału w Dramataliach 2015. Dopowiedział, iż program festynu 
jest bogaty, dzięki pozyskaniu funduszy unijnych na jego organizację.  

 Radna, Pani Krystyna Graca zwróciła się do Przewodniczącego Rady z zapytaniem, jak wygląda 
sprawa inicjatywy, z jaką Rada Gminy Zbrosławice zwróciła się do Powiatu w sprawie złego stanu 
technicznego dróg? 

  Pan Przewodniczący Rady odpowiedział, iż do chwili obecnej nie ma odpowiedzi na pismo,                  
w którym Powiatowi odpowiada się, że to nie ma być wspólna sesja lecz dwie sesje odbywające 
się w jednym miejscu, wskazanym przez Gminę Zbrosławice. Pismo zostało wysłane na początku 
lipca br. Sesja miała się odbyć do końca września br. 

  Radna, Pani K.Graca stwierdziła, iż o powyższą sprawę zapytała w związku z tym, że być może 
jak Pan Wójt rozmawiał z Powiatem na temat dofinansowania w wys. 400 tys. zł. do zadań przy                
ul. Tarnogórskiej w Kamieńcu, poruszył również sprawę pozostałych dróg. Następnie zapytała, czy 
było coś mówione na temat dróg, gdyż mieszkańcy są zdruzgotani sytuacją dróg.  

  Pan Wójt odpowiedział, iż rozmawiał ze Starostą o tym, o czym już wcześniej mówił. Powiat 
twierdzi, iż nie ma pieniędzy i jeśli Gmina nie będzie partycypować, to nic nie będzie robione, poza 
pracami utrzymaniowymi. Pan Wójt dopowiedział, iż zdecydowano się na dofinansowanie              
w związku z tym, że jest to inwestycja, na którą można pozyskać duże dofinansowanie                       
z NFOŚiWG. 

  Radna, Pani K.Graca zauważyła, iż z uchwały nie wynika, że na ulicy Tarnogórskiej  w Kamieńcu 
będzie ułożona nowa nakładka asfaltowa. Dodała, iż wcześniej nie mówiła tylko o drodze do 
Miedar, ale o wszystkich drogach, które dla gminy są priorytetowe, m.in. wymieniła też                   
ulicę Tarnogórską w Kamieńcu.  

  Pan Wójt wyjaśnił, iż w tej uchwale nie może być wpisana wymiana nakładki, gdyż tytuł uchwały 
przy składaniu wniosku musi być spójny z tytułem projektu, natomiast w projekcie jest zapis 
mówiący o tym, że w ramach tego zadania jest wykonanie nakładki oraz wzmocnienie drogi.  

  Przewodniczący Rady zapytał, czy w ramach tego projektu będzie też wykonany chodnik na 
Nieradzie? 

  Pan Wójt odpowiedział, iż chodnik będzie doprowadzony do zakrętów do Kamieńca. 

  Radny, Pan A.Szyguła stwierdził, iż zastanawia się jak zareaguje Powiat, kiedy zostanie oddany 
do użytku ośrodek dla osób niedowidzących w Ziemięcicach, do którego prowadzi droga 
powiatowa o bardzo złym stanie.   

  Pan Przewodniczący Rady stwierdził, iż zna tę drogę, gdyż codziennie nią jeździ. Następnie 
zwrócił się do władz gminy z apelem, aby wystąpiły do Starostwa Powiatowego o wyremontowanie 
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odcinka drogi za obiektem studziennym w kierunku ośrodka dla osób niedowidzących. Drogą tą 
trudno się poruszać, gdyż są na niej dziury o głębokości 20 cm. 

 

Ad. 15. 

Przewodniczący Rady podziękował za udział w sesji, dokonując tym samym jej zamknięcia. 

Czas zakończenia:  18:30 

 
Wszystkie załączniki do niniejszego protokołu, jak również nagranie dźwiękowe z sesji są dostępne             
w biurze Rady Gminy. Natomiast uchwały od Nr XI/114/2015 do Nr XI/129/2015 stanowiące załączniki 
od nr 6 do 21 są również dostępne w BIP Urzędu Gminy Zbrosławice. 
 
 
 
Protokołowała 
Inspektor R.Penkala 
 


